

PACE committee head calls on Greek authorities to modify labour law reforms judged illegal

Strasbourg, 24.10.2012 – The head of a committee of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE) has called on the Greek authorities to modify two 2010 reforms to Greek labour law recently judged illegal by the European Committee of Social Rights.

Liliane Maury Pasquier (Switzerland, SOC), who chairs PACE's Committee on Social Affairs, Health and Sustainable Development, said the decision to extend to one year the "trial period" during which workers can be dismissed without notice, and the decision to cut the minimum salary for workers under 25 to two-thirds of the national minimum wage, should be reviewed.

"Both these measures were last week found to be in violation of the European Social Charter, to which Greece has signed up," said Mrs Maury Pasquier. "They should urgently be modified to bring them into line with the Council of Europe's social standards."

She added: "Our Assembly, which represents political opinion across the 47 member states of the Council of Europe, recently called for a profound re-orientation of austerity programmes, ending their quasi-exclusive focus on expenditure cuts in social areas, which often hit the most vulnerable hardest."

Pointing to recent PACE resolutions, Mrs Maury Pasquier said her committee – and its sub-committee on social and economic rights, headed by Carina Ohlsson (Sweden, SOC) – had recently resolved to do more to consolidate and develop social rights in Europe, in particular by pressing for better follow-up to the rulings of the European Social Charter's monitoring body, including at national level.

As a first step, she announced a series of seminars for national parliamentarians in February 2013 involving countries whose national laws are not in compliance with the Charter – including on the employment conditions of workers under 18.

[Information on the decisions of the European Committee of Social Rights](#)
[PACE Resolution 1884 \(2012\) – austerity measures: a danger for democracy and social rights](#)
[PACE Resolution 1824 \(2011\) – the role of parliaments in the consolidation and development of social rights in Europe](#)

La Présidente d'une commission de l'APCE appelle les autorités grecques à modifier les réformes du droit du travail jugées illégales

Strasbourg, 24.10.2012 – La Présidente d'une commission de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE) a appelé les autorités grecques à modifier deux réformes du droit du travail grec menées en 2010 et récemment jugées illégales par le Comité européen des droits sociaux.

Liliane Maury Pasquier (Suisse, SOC), qui préside la Commission des questions sociales, de la santé et du développement durable de l'APCE, a déclaré que les décisions de porter à un an la durée de la « période d'essai » durant laquelle les salariés peuvent être licenciés sans préavis et d'abaisser le salaire minimum des salariés âgés de moins de 25 ans à deux tiers du salaire minimum national devraient faire l'objet d'un réexamen.

« La semaine dernière, ces deux mesures ont été jugées contraires à la Charte sociale européenne, à laquelle la Grèce est partie », a déclaré M^{me} Maury Pasquier. « Il convient de les modifier de toute urgence afin de les rendre conformes aux normes sociales du Conseil de l'Europe. »

« Notre Assemblée, qui représente l'opinion politique des 47 Etats membres du Conseil de l'Europe, a récemment demandé une profonde réorientation des programmes d'austérité pour mettre fin à l'accent quasi exclusif mis sur la réduction des dépenses dans des

domaines sociaux, dont les effets sont souvent le plus durement ressentis par les plus vulnérables », a ajouté M^{me} Maury Pasquier.

Evoquant de récentes résolutions de l'APCE, M^{me} Maury Pasquier a déclaré que sa commission – de même que la Sous-commission des droits sociaux et économiques, présidée par Carina Ohlsson (Suède, SOC) – avait récemment décidé de se mobiliser davantage pour renforcer et développer les droits sociaux en Europe, notamment en insistant pour un meilleur suivi des décisions de l'organe de suivi de la Charte sociale européenne, y compris au niveau national.

Pour commencer, a annoncé M^{me} Maury Pasquier, une série de séminaires destinés aux parlementaires nationaux seront organisés début 2013. Ils concerneront les pays dont les lois nationales ne sont pas conformes à la Charte – notamment pour ce qui est des conditions d'emploi des salariés de moins de 18 ans.

[Informations sur les décisions du Comité européen des droits sociaux](#)
[Résolution 1884 \(2012\) de l'APCE : Mesures d'austérité – un danger pour la démocratie et les droits sociaux](#)
[Résolution 1824 \(2011\) de l'APCE : Le rôle des parlements dans la consolidation et le développement des droits sociaux en Europe](#)



The Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.
President: Jean-Claude Mignon (EPP/CD) - Secretary General of the Assembly: Wojciech Sawicki.
Political groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group);
EDG (European Democrat Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe);
UEL (Group of the Unified European Left).